

File No.: 04-1000-20-2022-295

August 30, 2022

s.22(1)

Dear s.22(1)

Re: **Request for Access to Records under the Freedom of Information and Protection of Privacy Act (the "Act")**

I am responding to your request of June 3, 2022 under the ***Freedom of Information and Protection of Privacy Act, (the Act)***, for:

Correspondence to and from Mayor Kennedy Stewart regarding any payments received to promote or advocate for Covid measures including, but not limited to:

- 1. Emails, documents, social intranet software, private and group messaging, and chat tools;**
- 2. Between the Mayor and outside agencies, public and private organizations, not for profit organizations, BC Health authority representatives, Provincial Government representatives or Departments, and Federal Government representatives or Departments; and**
- 3. Measures including lockdowns, mandates, restrictions, or promotion of "new normal" activities.**

Date range: March 1, 2020 to January 31, 2021.

All responsive records are attached. Please note, the Mayor's Office confirms there were no records in regards to receiving payment for promoting COVID measures.

Under section 52 of the Act, and within 30 business days of receipt of this letter, you may ask the Information & Privacy Commissioner to review any matter related to the City's response to your FOI request by writing to: Office of the Information & Privacy Commissioner, info@oipc.bc.ca or by phoning 250-387-5629.

If you request a review, please provide the Commissioner's office with: 1) the request number (#04-1000-20-2022-295); 2) a copy of this letter; 3) a copy of your original request; and 4) detailed reasons why you are seeking the review.

Yours truly,

[Signed by Cobi Falconer]

Cobi Falconer, MAS, MLIS, CIPP/C
Director, Access to Information & Privacy
cobi.falconer@vancouver.ca
453 W. 12th Avenue Vancouver BC V5Y 1V4

If you have any questions, please email us at foi@vancouver.ca and we will respond to you as soon as possible. Or you can call the FOI Case Manager at 604-871-6584.

Encl. (Response Package)

:kt

From: "[Marc LeBlanc](mailto:marc.leblanc@fcm.ca)" <marc.leblanc@fcm.ca>

To: "[Pavone, Connie](#)"

Date: 8/5/2020 12:49:58 PM

Subject: Government of Canada announces new optional COVID-19 Resilience stream as part of the Investing in Canada Infrastructure Plan (ICIP) // Le gouvernement du Canada établit un nouveau volet facultatif, Résilience à la COVID-19, dans le cadre du plan d'infra

Dear BCMC staff,

Today, the Government of Canada [announced \[canada.ca\]](#) several key changes to the Investing in Canada Infrastructure Plan (ICIP). Today's announcement makes public proposed changes that we notified you of on May 13, 2020. Please find attached FCM's key messages to support your communications efforts.

COVID-19 Resilience Stream

The announcement includes the creation of a funding stream under ICIP – the COVID-19 Resilience stream – that enables provinces to direct a limited amount of existing ICIP funding towards pandemic response. This will give provincial governments the *option* to reallocate up to 10 percent of their initial total allocations under ICIP to the COVID-19 Resilience stream (for a total of up to \$3.3 billion across the country). Eligible projects must be under \$10 million and completed by December 31, 2021 (or by the end of 2022 in the territories and in remote communities).

In direct response to FCM's advocacy, transferring funds from existing streams will be subject to certain conditions, including concurrence from municipalities affected by transfers out of the Public Transit stream. Provinces must also continue to meet the Climate Change Mitigation sub-stream's allocation target of 45 per cent under the Green Infrastructure stream.

The new COVID-19 Resilience stream will also have a simplified approval process and an increased federal cost-share of up to 80 per cent for projects in provinces and 100 per cent for projects in Indigenous communities and the territories.

The COVID-19 Resilience stream will fund the following types of infrastructure projects:

- Retrofits, repairs and upgrades for provincial, territorial, municipal and Indigenous buildings; health infrastructure; and schools;
- COVID-19 response infrastructure, including measures to support physical distancing;
- Active transportation infrastructure, including parks, trails, foot bridges, bike lanes and multi-use paths; and
- Disaster mitigation and adaptation projects, including natural infrastructure, flood and fire mitigation, and tree planting and related infrastructure.

Provinces will have the ability to determine whether they will participate in this new stream, and if so, how they will access it.

Expanded Eligibility Criteria

The announcement also includes expanded project eligibility for ICIP's existing streams that will apply regardless of whether a province decides to opt-in to the COVID-19 Resilience stream. For projects that can start before September 30, 2021, the following additional flexibilities are available:

- Public Transit stream: now allows standalone pathways and active transportation projects; as well as public sector inter-community commuter transit services; and public sector commuter ferry infrastructure that are not part of an existing transit system.
- Green Infrastructure stream: also allows standalone pathways and active transportation projects.

In response to FCM's advocacy, other proposed changes to existing ICIP funding streams identified on May 13—including opening up the Green Infrastructure stream and the Community, Culture and Recreation stream to provincial health, education and justice infrastructure—will not be pursued at this time.

Amendments to the Integrated Bilateral Agreements will be negotiated with provinces in the coming weeks. Please keep us informed on what you're hearing from your provincial counterparts.

FCM is in direct contact with the Minister of Infrastructure and Communities and Infrastructure Canada officials to confirm details and ensure municipal perspectives are prioritized throughout.

In our [public response \[twitter.com\]](#), FCM acknowledged the federal government's ongoing commitment to supporting municipalities with COVID-19 response efforts through more flexible infrastructure funding. We're also urging provinces to work with municipalities to ensure this new funding stream delivers concrete results for Canadians.

Please don't hesitate to contact Marc LeBlanc at marc.leblanc@fcm.ca or 343-925-6408 with any questions or for further information.

Au personnel du CMGV,

Le gouvernement du Canada a [annoncé \[canada.ca\]](#) aujourd'hui plusieurs modifications importantes au plan d'infrastructures Investir dans le Canada. Dans son annonce, le gouvernement a dévoilé les modifications proposées dont nous vous avons fait part le 13 mai 2020. Vous trouverez ci-joint les messages clés préparés par la FCM afin de faciliter vos efforts de communication.

Volet Résilience à la COVID19

L'annonce fait connaître l'établissement d'un volet de financement, le volet Résilience à la COVID19, qui permet aux provinces de consacrer une portion limitée du financement actuel du plan Investir dans le Canada aux mesures liées à la pandémie. Ainsi, les gouvernements provinciaux auront la *latitude* de réaffecter jusqu'à 10 % du total de leurs affectations initiales du plan Investir dans le

Canada au volet Résilience à la COVID19 (ce qui représente un maximum de 3,3 milliards de dollars pour l'ensemble du pays). Les projets admissibles ne doivent pas excéder 10 millions de dollars et être achevés d'ici le 31 décembre 2021 (ou d'ici la fin de 2022 dans les territoires et les collectivités éloignées).

Par ailleurs, faisant suite aux démarches soutenues de la FCM, le transfert de fonds des volets existants sera assujéti à certaines conditions, notamment à l'obtention de l'accord des municipalités touchées par des transferts ayant pour effet de retirer des fonds du volet Infrastructures de transport en commun. Les provinces doivent aussi continuer de respecter la cible de 45 % du sous-volet Atténuation des changements climatiques compris dans le volet Infrastructures vertes.

Le nouveau volet Résilience à la COVID-19 comportera un processus d'approbation simplifié ainsi qu'une contribution fédérale pouvant atteindre 80 % des coûts de projets réalisés dans les provinces et 100 % dans le cas des projets réalisés dans des collectivités autochtones et dans les territoires.

Le volet Résilience à la COVID19 financera les types de projets d'infrastructures suivants :

- La rénovation, la réparation et la mise à niveau de bâtiments provinciaux, municipaux et autochtones, des infrastructures de santé et des écoles.
- Les infrastructures nécessitées par la pandémie, notamment les mesures visant à favoriser la distanciation physique;
- Les infrastructures de transport actif, dont les parcs, les sentiers, les passerelles pour piétons, les voies cyclables et les sentiers multi-usages.
- Les projets d'atténuation des catastrophes et d'adaptation, dont ceux visant les infrastructures naturelles, l'atténuation des inondations et des incendies, la plantation d'arbres et les infrastructures connexes.

Il reviendra aux provinces de décider s'ils souhaitent participer à ce nouveau volet, et le cas échéant, des moyens d'y accéder.

Critères d'admissibilité élargis

L'annonce prévoit aussi l'élargissement des critères d'admissibilité dans les volets existants du programme Investir dans le Canada. Ces critères élargis s'appliquent qu'une province décide ou non de participer au volet Résilience à la COVID-19. Les projets qui pourront être mis en chantier avant le 30 septembre 2021 bénéficieront de plus grandes mesures de souplesse :

- Volet Infrastructures de transport en commun : inclut maintenant les projets distincts de sentiers et de transport actif, les services de transport intercollectivités des navetteurs relevant du secteur public, et les infrastructures de traversiers du secteur public qui ne font pas partie d'un réseau existant de transport collectif.
- Volet Infrastructures vertes : inclut aussi les projets distincts de sentiers et de transport actif.

À la suite des efforts de représentation de la FCM, les autres modifications proposées aux volets existants du programme Investir dans le Canada déterminées le 13 mai dernier – soit l'élargissement du volet Infrastructures vertes et du volet Infrastructures communautaires, culturelles et

récréatives, pour y inclure les infrastructures de santé, d'éducation et de justice provinciales– ne seront pas mises de l'avant.

Au cours des prochaines semaines, le gouvernement fédéral négociera les modifications aux ententes bilatérales intégrées avec les gouvernements provinciaux. Veuillez nous tenir au courant des informations que vous recevrez de vos homologues provinciaux à ce sujet.

La FCM est en communication directe avec la ministre de l'Infrastructure et des Collectivités et les responsables d'Infrastructure Canada afin de confirmer les détails de l'annonce et de veiller à ce que les perspectives municipales soient prises en compte tout au long du processus.

Dans sa [réaction publique, \[twitter.com\]](#) la FCM a souligné l'engagement continu du gouvernement fédéral à soutenir les collectivités dans leurs efforts visant à lutter contre la pandémie de COVID-19 en assouplissant les conditions de financement pour les infrastructures. Nous demandons aux gouvernements provinciaux de travailler avec les élus municipaux pour veiller à ce que ce nouveau volet de financement se traduise par des résultats concrets pour les Canadiens.

N'hésitez pas à communiquer avec Marc LeBlanc, par courriel à marc.leblanc@fcm.ca ou par téléphone au 343-925-6408, pour toute question ou pour obtenir plus d'information.

Marc LeBlanc

Manager, Outreach and Engagement | Policy and Public Affairs

Gestionnaire, Sensibilisation et mobilisation | Politiques et affaires publiques

T. 343-925-6408



[\[fcm.ca\]](http://fcm.ca)

FEDERATION
OF CANADIAN
MUNICIPALITIES

FÉDÉRATION
CANADIENNE DES
MUNICIPALITÉS



[\[twitter.com\]](https://twitter.com)



[\[facebook.com\]](https://facebook.com)



[\[linkedin.com\]](https://linkedin.com)



[\[youtube.com\]](https://youtube.com)



[\[instagram.com\]](https://instagram.com)

Notre message

Investir dans le Canada : nouveau volet Résilience à la COVID-19

- ▶ **L'annonce d'aujourd'hui confirme que les mesures locales jouent un rôle essentiel pour assurer la santé et la sécurité des Canadiens pendant cette pandémie.** Les élus municipaux travaillent sans relâche pour protéger les gens et les entreprises des graves répercussions de la COVID-19.
- ▶ **L'assouplissement des critères actuels de financement des infrastructures appuiera le travail des élus municipaux sur le terrain**, qu'il soit question de développer les réseaux de transport actif, de rénover des bâtiments municipaux pour favoriser l'éloignement physique, d'élargir l'éligibilité pour inclure les projets de téléphonie mobile et cellulaire qui connectent les Canadiens, ou de rendre les collectivités plus résilientes aux conditions climatiques extrêmes.
- ▶ **Il ne fait aucun doute que le gouvernement fédéral a entendu notre message au sujet des besoins et des réalités des collectivités de toutes les tailles.** Grâce à une contribution fédérale plus élevée et un processus d'approbation plus efficace, les élus municipaux seront en mesure d'accélérer la mise en œuvre de leurs projets dans toutes les provinces qui décideront de participer à ce nouveau volet de financement.
- ▶ **Les efforts des collectivités de toutes tailles seront essentiels à la relance économique du pays.** En tant que gouvernements de proximité, nous jouerons un rôle crucial dans la construction d'un Canada plus prospère, plus résilient, et mieux connecté.
- ▶ **Une collaboration sans précédent entre tous les ordres de gouvernement sera nécessaire pour assurer la relance économique du Canada.** Nous demandons aux gouvernements provinciaux et territoriaux de travailler avec les élus municipaux lorsqu'ils envisageront d'opter ou non pour ce nouveau volet de financement – et pour veiller à ce que ces fonds se traduisent par des résultats concrets pour les Canadiens.

Our message

New ICIP COVID-19 Resilience Stream

- ▶ **Today's announcement acknowledges that ensuring the health and safety of Canadians in this pandemic starts locally.** Municipal leaders are working flat-out to protect people and businesses from the severe impacts of COVID-19.
- ▶ **Making existing infrastructure funding more flexible will help support the work municipal leaders are doing on the ground**—from expanding active transportation networks and modifying municipal buildings to support social distancing, to expanding eligibility to include mobile and cellular projects that connect Canadians, to making communities more resilient to extreme weather.
- ▶ **It's clear the federal government has heard us about the needs and realities of communities of all sizes.** Higher federal contributions and more efficient approvals means municipal leaders can get more projects out the door faster—in jurisdictions that decide to opt-in to this new stream.
- ▶ **Canada will need municipalities of all sizes to help lead this country's recovery.** As the governments closest to daily life, we'll play an essential role in building a more prosperous, resilient and connected Canada.
- ▶ **Canada's recovery will require unprecedented collaboration from all orders of government.** We're urging provinces and territories to work with municipal leaders as they consider whether to opt-in to this stream—and to ensure this funding translates into concrete results for Canadians.



MAYOR KENNEDY STEWART

August 18, 2020

Allison Seymour
President
Canadian Medical Association Foundation
1410 Blair Towers Place
Suite 500, Ottawa ON K1J 9B9

Carole Saab
Chief Executive Officer
Federation of Canadian Municipalities
24 Clarence Street
Ottawa, Ontario K1N 5P3

Dear Allison and Carole:

RE: City of Vancouver - COVID-19 Community Response Fund for Vulnerable Populations Grant

On behalf of the City of Vancouver, I am writing to thank the Canadian Medical Association Foundation (CMAF) for the \$890,000 you generously provided to us, from the COVID-19 Community Response Fund for Vulnerable Populations. I also wish to express my gratitude to the Federation of Canadian Municipalities for supporting this initiative and the quick dispersal of funding to applicants.

The funding provided is being used to support community-level emergency responses to COVID-19, through interventions that address urgent gaps in ensuring the health and well-being of people in disproportionately impacted communities in Vancouver. Initiatives that have or will benefit from this funding include providing washroom trailers in numerous highly trafficked public spaces to mitigate the closure of daytime services and facilities, as well as increasing the availability of peer monitoring support services.

Thank you for your continued support of people experiencing homelessness or grappling with mental health and substance use challenges. Funding from organizations such as CMAF is vital to ensuring all people are able to stay healthy and access the care they need as the pandemic continues.

Your support is greatly appreciated as we continue to build the resiliency of our community-level supports during this challenging time.

Sincerely,

A handwritten signature in black ink that reads "E. Kennedy Stewart".

Kennedy Stewart
Mayor, City of Vancouver

cc: Bill Karsten, President, Federation of Canadian Municipalities
Marie-Claude Fillion, Chief Financial Officer, Canadian Medical Association Foundation